
Oświadczenie złożone 

przez senator Grażynę Sztark 

na 33. posiedzeniu Senatu 

w dniu 11 stycznia 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do prezes Rady Ministrów Beaty Szydło 

Szanowna Pani Premier! 

W związku z informacjami przekazywanymi przez prof. Jana Szyszkę, ministra środowiska, o tym, że 

nasz kraj zamierza być organizatorem i gospodarzem szczytu klimatycznego ONZ w grudniu 2018 r., 

nasuwa się wątpliwość, czy zasadne i racjonalne jest organizowanie przez Polskę szczytu klimatycznego po 

raz trzeci w ciągu ostatniego dziesięciolecia. Szczyt klimatyczny ONZ odbywał się do tej pory w Polsce 

dwukrotnie: w 2008 r. w Poznaniu oraz w 2013 r. w Warszawie. 

Ponieważ organizacja poprzedniego szczytu kosztowała Polskę ok. 100 milionów zł, pojawia się refleksja 

natury ekonomicznej i gospodarczej, czy warto kolejny raz organizować szczyt. Rozumiem względy natury 

politycznej po stronie rządu oraz chęć skorzystania z szeroko zakrojonej promocji miast ubiegających się  

o status gospodarza konferencji, ale czy te względy są aż tak ważne, aby kierować ogromne środki finansowe 

naszego przecież niebogatego kraju na organizację kolejnego szczytu? Pani Premier, nasuwa się podstawowe 

pytanie: czy istnieje inny kraj wśród należących do ONZ, który tak często organizuje tak wielkie 

przedsięwzięcie, jakim jest szczyt klimatyczny ONZ? 

W związku z powyższym zwracam się do Pani Premier o określenie i podanie szacunkowego kosztu 

organizacji szczytu, informacji o tym, skąd będą pochodzić środki finansowe oraz jakie to konkretne zyski 

osiągnie nasz kraj. 

Z wyrazami szacunku 

Grażyna Sztark 

 

 


